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GazdaG proGram a falunapon 
 Együtt tartották a Nemes előnevű települések nemzetközi találkozóját 

Esőfelhők fogad-
ták idén a falunap-
pal  eg ybekötött 
Nemes Előnevű 
Települések XI. 
Nemzetközi Ta-
lálkozóját, ám a 
gazdag, sokszínű 
program feledtette 
a rossz időt. 

Az egész napos ren-
dezvény a katonai ha-
gyományőrzők által 
szervezett megem-
lékezéssel kezdődött 
az első világháborús, 
1938-ban állított em-
lékműnél. Sári Lajos 
polgármester a kö-
vetkezőket mondta:

- Nem is kezdhet-
nénk tiszteletre mél-
tóbban a vámosi fa-
lunapot, mint hogy 
megállunk itt egy fő-
hajtásra a falu áldo-
zatainak emlékműve 
előtt. Elvesztettünk 
mi is a faluból 55 vá-
mosi fiatalt. Ki tudja, 
bizonyára ők is éne-
kelve, vidáman, felvi-
rágozva vonultak be 
alakulatukhoz, talán 
ők is elhitték a király 
felelőtlen kijelenté-
sét, mire e falevelek 
lehullanak, itthon le-
szünk. Ám hamaro-
san kiderült, ez nem 
hadgyakorlat, hanem 
rettentő véres, drá-
mai és katartikus ese-

ménysor. Akik vissza-
jöttek sem voltak már 
ugyanazok. S akik 
elhunytak, eltűntek, 
azokkal szegényebb 
lett a falunk, családok 
árvultak el. Ma is fáj, 
hogy elvesztettük an-
nak a korosztálynak a 
nagy részét.

Tudjuk, bátrak vol-
tak valamennyien.  
Amiért fegyvert fog-
tak, azaz a hazáért és 
becsületért, azt meg-
tették. Ők elhunytak, 
de életük a falukö-
zösséget összetartó, 
erkölcsi rendjében 
megőrző példázattá 
vált.

Megható fejezete 
ez településünk tör-
ténetének. 

Ma, amikor vendé-
gül látjuk barátainkat, 
a faluból elköltözöt-
teket, s a most haza-
térőket, a vidámság, 
jókedv mellett jussa-
nak eszünkbe mind-
azok, akik részesei a 
helyi emlékezetnek. 

A szombat délelőtti 
megnyitón a község 
polgármestere szólt 
először az ünneplők-
höz:

- Úgy tűnik, a mi 
falunapunk mindig 
valami rendkívül i 
esemény alkalma. 

2007-ben ünne-

peltük településünk 
első írásos emléké-
nek 800. évfordulóját 
is. Ekkor találkoztak 
itt a Vámos nevű te-
lepülések, és most itt 
vannak körünkben  a 
Nemes előnevű fal-

vak a hazából és a ha-
tárokon túlról is.

Jó játék összejön-
ni, érezve, hogy eb-
ben azért van valami 
közös történelmi ér-
ték. Még, ha szemé-
lyes vagy közösségi 

Sári Lajos köszöntötte a résztvevőket

folytatás a 2. oldalon
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kapcsolat eddig nem 
volt, de az  ugyan-
olyan előtagot kapott 
települések közös 
históriai alapokkal 
rendelkeznek.

Persze azt is mond-
juk, hogy jó tartozni 
valamely közösség-
hez. A legnagyobb-
hoz elsősorban, a 
magyar hazához. A 
hazát a kisebb közös-
ségek alkotják. Csa-
ládok, munkahelyi, 
szakmai közösségek, 
baráti  társaságok, 
egyesületek, aztán 
az ilyen névszerinti 
települések - valami-
kor így működött ez 
a nemzet. Évtizedek 
után támadt csak fel 
bennünk ennek az ér-
zetnek a fontossága, 
ekkor lett újra lehe-
tőségünk újra építeni 
önmagunkat.

Sári Lajos néhány 
gondolat erejéig be-
mutatta a települést, 
kiemelve legfonto-

sabb értékeit. Így zár-
ta gondolatait:  

-  I s t e n  h o z -
t a  h á t  Ö n ö k e t 
N e m e s v á m o s o n ! 
Minden vámosi lakos 
nevében kijelenthe-
tem: szép emlékek-
kel és sok új baráttal 
gazdagodva távoznak 

majd, ha véget ér a 
mulatság.

Példaértékűnek ne-
vezte dr. Horváth 
Zsolt, országgyűlési 
képviselő a vámosi 
civil szervezetek mű-
ködését és hagyomá-
nyaik ápolását. Hám 
László, a nevükben 

vámos szót tartalma-
zó települések szö-
vetségének elnöke azt 
hangsúlyozta, hogy 
egy-egy lakóterület 
olyan nagy család, 
amelyért sok min-
dent érdemes meg-
tenni. Megemlítette, 
hogy Nemesvámos 
három éve tagja a kö-
zösségüknek, ame-
lyen belül több, mint 
húszan vannak. A jö-
vőben cseh és lengyel 
településeket vonnak 
be körükbe. 

Ezt követően a mű-
sorvezető sorba szó-
lította fel a színpadra 
a meghívást elfogadó 
14 Nemes előnevű 
település polgármes-
terét, majd ismertette 
községeik történetét, 
az elmúlt évtizedek-
ben elért legfonto-
sabb eredményeit, 
természeti értékeit. 
Még ebéd előtt a köz-
ségek elöljárói em-
lékfát ültettek a Patak 

Emlékfát ültettek a polgármesterek

Ezen a napon a gyerekek sem unatkoztak
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parkban a nemzetkö-
zi találkozó tiszteleté-
re. 

A résztvevők meg-
csodálhatták a vete-
rán autókat és moto-
rokat. Akinek kedve 
volt, azt egy körre 
elvitte egy matuzsá-
lem korú Ikarusz au-
tóbusz. 

A rendezők délután 
a kicsiknek kedves-
kedtek azzal, hogy 
meghívták a Mese-
színházat. Őket a 
színpadon a helyi 
cselgáncsozók bemu-
tatója követte, majd 
a Kövesi-Szatori duó 
műsora következett. 
A fiatal Kiss Kamil-
la szaxofonos játékát 
tapsolta meg a kö-
zönség, majd Csőgör 
Géza ragadta magával 
a hálás közönséget. A 
Lencseszemek Asz-
szonykör és a Boros-
tyán Népdalkör tagjai 
ismét bizonyították 
magas színvonalú fel-
készültségüket. 

Késő délután hir-
dettek eredményt a 
Tiszta Virágos Vá-
mosért versenyben. 
Első helyezett Var-
ga Lőrinc, második 
Tarsó Kálmánné, míg 
a harmadik helyen 
Szabó József  vég-
zett. A főzőversenyt 

a Turbó Kft. csapa-
ta nyerte megelőzve 
a Zömbik Kft.-t. A 
kerékpáros ügyessé-
gi verseny sorrendje 
a fiataloknál: 1. Tár-
nai László, 2. Har-
mat Dávid, 3. Patkó 
Botond. Felnőttek: 
1. Kövesi Róbert, 

2. Józsa Norbert, 3. 
Molnár Zsolt. 

Bejelentették, hogy 
jövőre a 111 lelket 
számláló Somogy me-
gyei Nemeskisfalud 
ad otthont a XII. 
nemzetközi találko-
zónak. 

Estére zsúfolásig 
megtelt a hatalmas 
r endezvénysá to r , 
ahol Ferencz Orsolya, 
a kaposvári színház 
művésze operetteket 
énekelt. Fergeteges 
jókedvet varázsolt a 
nézők arcára az Ihos 
József  - Polgár Péter 
páros, akik zenés, hu-
moros számokat ad-
tak elő. Persze Kató 
néniről sem feledkez-
tek meg… 

Az est fénypontja a 
Crystál együttes volt. 
A koncert után tűzijá-
ték következett, majd 
a falunap résztvevői 
hajnalig ropták a tán-
cot a T-boys együttes 
zenéjére. 

Öreg motor nem vén motor…

Sári Lajos átadta a vándorbotot Vida Ferenc 
nemeskisfaludi polgármesternek
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SzámvetéS az eltelt néGy évről 
Mintha csak most 

kezdtük volna el a négy 
éves választási ciklust, 
máris a végén vagyunk. 
A  képvise lő- tes tü le t 
munkájáról az elfogadott 
gazdasági program meg-
valósulásának tükrében 
szeretnék számot adni. 

A gazdasági program 
fontos célkitűzése volt a 
működésre és a fejlesztés-
re fordítható források ará-
nyának kiegyensúlyozott, 
fejlesztés-orientált alakítása 
hitelfelvétel nélkül. A ko-
rábbi évek hitelfelvételéből 
adódóan nagyobb mértékű 
törlesztések már nincsenek. 

Az önkormányzat jelen-

legi hitelállománya 2021. évi 
lejárattal 59,5 millió forint, 
ami a költségvetési főösszeg 
10,5 százaléka. Ebből az 
egyik hitelt 2003-ban a Ma-
lom, a Fészek, a Kossuth, 
a Dózsa utcákban az út és 
a járda kiépítésére vette fel 
az akkori képviselő-testület, 
a másikat a közoktatási in-
tézményekben a fűtés és az 
elektromos hálózat korsze-
rűsítésére.  

A hitelállomány nagysága 
közgazdaságilag elfogadha-

tó mértékű, és az önkor-
mányzatok hitelfelvételét 
szabályozó törvény lehető-
ségeit sem meríti ki. 2006-
ban a hitelállomány 77,4 
millió forint volt, ami az ak-
kori költségvetési főösszeg 
14,9 százalékát tette ki.

Az elmúlt két évben a 
gazdasági válság miatt je-
lentős nagyságú költségve-
tési tartalékkal számoltunk. 
Erre szükség is volt, mert 
sajnos a községünkben mű-
ködő cégeknél termelési vo-
lumen szempontjából visz-
szaesés volt. Az árbevétel 
csökkenés természetesen az 
önkormányzat adóbevétele-
it is csökkentette. 

A gazdasági program-
ban az önkormányzat egyik 
legfontosabb feladatának a 
működőképesség biztosítá-
sát, a költségvetési egyen-
súly megtartását tekintette, 
mely követelménynek min-
den vonatkozásban eleget 
tett. 

Az elmúlt közel másfél 
évtized folyamán az önkor-
mányzatok bevételi struktú-
rájának átrendeződése volt 
tapasztalható, ezen belül a 
saját bevételek felértékelő-

dése, az állami támogatások 
leépülése volt jellemző. 

A saját bevételeken belül 
a helyi adóbevételek jelentős 
mértékben megemelkedtek. 
Sikerült a helyi adóbevételi 
forrásokat megtartani. Nö-
velésére az ország kedvezőt-
len gazdaságpolitikája miatt 
nem került sor. Reméljük, 
hogy a várakozó állásban 
lévő nagyvállalkozások a 
korábban beígért bővítése-
ket elvégzik. Vállalkozásba-
rát adópolitikát igyekeztünk 
folytatni, újabb vállalkozá-
sok megtelepedése, illetve a 
már meglévő vállalkozások 
további fejlesztése érdeké-
ben.

Az iparűzési adó mérté-
kének csökkentésére sajnos 
nem került sor, ezzel a jövő-
ben foglalkozni kell, alapos 
előkészítő tanulmány után 
szabad csak ebben dönteni.

A vállalkozások segítését 
célzó döntések között so-
rolhatjuk fel, hogy az épít-
ményadó mértékét alacsony 
szinten állapítottuk meg (a 
megengedett 900 Ft/m2-
hez viszonyítva 300 Ft/
m2). A Muskátli utcában 
rövidesen megépülő ivó-

vízvezeték kizárólag önkor-
mányzati forrásból valósul 
meg. A rendezési terv folya-
matban lévő módosítása is a 
további fejlesztések elősegí-
tésére irányul.

Röviden a megvalósított 
fejlesztésekről: folytattuk a 
belterületi közutak mai kor 
követelményeinek megfele-
lő felújítását, illetve szilárd 
burkolattal történő ellátá-
sát. E munkákat megelőzte 
a vízvezeték-hálózat cseré-
je. A felújítás finanszírozá-
sára az önkormányzat saját 
anyagi forrásain kívül a víz-
mű üzemeltetőjénél képző-
dő fejlesztési díjhányadot is 
igénybe vette. Az amortizá-
ciós pénzből 2,3 kilométer 
vezetéket cseréltünk ki 10 
közben és a Petőfi Sándor 
utca elején.

Önkormányzati beruhá-
zásban, közbeszerzési eljá-
rás keretén belül, további 
1,8 kilométer szakaszon vál-
tottuk ki az elavult eternit 
vízvezetéket. (Két közben, 
a Petőfi utcában és az óvo-
da utcájában.) Rövidesen 
kiépül a vízvezeték a Mus-
kátli utcában 450 méteren. 
Tehát összesen több mint 
4 kilométer új vízvezeték 
épült (épül) a négy év alatt.

A vízvezeték felújításával 
egyidejűleg – ahol lehet-
séges volt – megépítettük 
vagy felújítottuk a hiányzó 
gyalogjárdákat, továbbá ez-
zel egyidejűleg sor került 
a csapadékvíz elvezetésére 
szolgáló árkok, műtárgyak 
kiépítésére, karbantartására. 
Ahol lehetséges volt, parko-
lóhelyeket alakítottunk ki.

Az elmúlt négy évben 10 
közben 1,5 kilométer hossz-
ban végeztünk aszfaltozást, 
valamint a 820 méter hosz-
szú Petőfi utcában készült 
el a szilárd burkolatú út. To-
vábbá sikerült négy parko-
lót kialakítani a Mogyorósi 
köz folytatásában. 

Gyalogátkelőhely épült 
a Dózsa György utcában 
az Alcoa Köfém Kft. és az 
MTD Hungária Kft. telep-
helye közötti útszakaszon. 
Rövidesen megvalósul a Fé-
szek, a Kossuth utca keresz-
teződése mellett a buszöböl 
kialakítása, a meglévő busz-

A Petőfi utca felújítására a település közel 90 millió forintot költött
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fordulót pedig átalakítjuk. 
A Fészek utcai üzletsor elé 
térköves járda épül.

A belterületi csapadék-
víz elvezetés az elmúlt idő-
szakban a rendkívül heves 
esőzések miatt hangsúlyos 
szerepet kapott. A problé-
másabb helyeken azonnali 
intézkedésekre volt szük-
ség, néhány esetben elégnek 
bizonyult az árokrendszer 
karbantartása is. Péter Fe-
renc tervező, helyi lakos, 
térítésmentesen elkészítette 
a település csapadékvíz el-
vezetésének koncepcióját, 
tanulmánytervét, ami a jö-
vőbeni feladatok megva-
lósításához támpontot ad. 
Munkáját ezúton is köszön-
jük.  

A község kulturális ren-
dezvényei az utóbbi évek-
ben örvendetes módon 
megszaporodtak. A ren-
dezvények szervezésében 
az önkormányzat mellett 
a civil szervezetek is aktív 
szerepet vállaltak. 2007-ben 
méltó módon, színvonalas, 
sokféle rendezvénnyel em-
lékeztünk meg a község 800 
éves jubileumi évfordulójá-
ról. 2008-ban mi fogadtuk 
a vámos települések küldöt-
teit, megrendeztük a Vámos 
Települések Szövetségének 
II. találkozóját. 2009-ben a 
falunapi események színvo-
nalát, változatosságát nö-
velték a veszprémi kistérség 
településeiből érkező együt-
tesek, szereplők és résztve-
vők. 

A rendezvényekkel kap-
csolatos lendületünk nem 
torpant meg, mert idén te-
lepülésünkön 14 Nemes 
előnevű község küldöttsé-
gét fogadtuk hazánkból és 
a környező országokból. Ez 
volt a Nemes Előnevű Te-
lepülések XI. Nemzetközi 
Találkozója.

Kistérségi szinten a ke-
rékpárút tanulmányterve 
elkészült. A Veszprém-
Nemesvámos közötti ke-
rékpárút tervezésére és 
megépítésére Nemesvámos 
önkormányzata biztosítot-
ta volna a pénzügyi keretet, 
azonban Veszprém város 
önkormányzata többszö-
ri ígéret és egyeztetés elle-
nére sem támogatta ezt a 
fejlesztést, pedig nem nagy 
távolságról van szó: két ki-

lométer veszprémi és két 
kilométer nemesvámosi 
szakaszról.

A település ebben az év-
ben páratlan képzőművé-
szeti alkotással gyarapodott. 
A község fennállásának 800 
éves évfordulója tiszteletére 
átadásra került Rakk Zsuzsa 
nemesvámosi képzőművész 
a környéken is méltán híres 
alkotása. Legyünk büszkék 
újabb „kincsünkre”! 

Parkjaink, közterületeink, 
közintézményeink az elmúlt 
négy év során sokat változ-
tak, szépültek. Gondolok 
itt a kopjafa környékére, 
az önkormányzati hivatal 
előtti emlékmű környéké-
re, a Kossuth, a Fészek, a 
Malom utcákra, az első és a 
második világháborús em-
lékműre, a játszótérre.

Folyamatos tevékenység 
volt a fásítás, virágosítás, 
utcabútorok kihelyezése a 
közterületekre. A lakosság 
fogékony volt a meghirde-
tett „Tiszta, Virágos Vámo-
sért” mozgalom felhívásá-
ra. Négy év alatt a zsűri 57 
portát díjazott a Királyné 
virágoskertje elnevezésű 
plakettel. Hat család már 
háromszor érdemelte ki e 
nemes kitüntetést, 11 család 
pedig kétszer.

A ravatalozó átépítése 
megtörtént, igényes, a kor 
követelményeinek megfe-
lelő objektummal gazdago-
dott településünk. 

Közbiztonság területén 
sikerült nagyot előre lépni, 
a körzeti megbízott részé-
re szolgálati lakást bérlünk. 
Térfigyelő kamera rend-
szert helyeztünk üzembe 
13 kamerával és öt rögzítő 
egységgel. Jó a kapcsolat a 
rendőrség és a polgárőrség 
között, sokszor teljesítenek 
együtt szolgálatot. A fenti-
ek alapján reméljük, hogy a 
következő évben még ked-
vezőbb lesz a település bűn-
ügyi statisztikája.

A játszótér építéséhez 
pályázat útján közel 17 mil-
lió forintot nyert a község. 
Az önkormányzatnak a be-
ruházás költségének 25 szá-
zalékát kellett önerőből fi-
nanszíroznia. A nagyon jól 
megtervezett és kivitelezett 
játszótérre már a környező 
településekről is ellátogat-
nak.  A játszótér mellett 

felépítettünk egy nyilvános 
illemhelyet is.

Az óvoda felújítása az 
elmúlt négy évben tovább 
folytatódott. Az épület bő-
vítésére már harmadszor 
adtuk be a pályázatot. Re-
méljük, ezúttal sikeres lesz. 
Továbbra is közel 90 gyer-
mekkel kell számolni, ami 
azt jelenti, hogy maximális 
kihasználtsággal üzemel az 
intézmény. 

Biztató, hogy az utóbbi 
években a vámosi óvodá-
ból a szülők majdnem tel-
jes létszámban a helyi is-
kolát választották, továbbá, 
hogy az elsősök létszáma 
húsz körüli volt az elmúlt 
tanévekben. Az iskolában 
a főépület szükséges felújí-
tási munkáit felmértük, az 
iskola középső részének át-
építésére vonatkozó építé-
si, engedélyezési tervdoku-
mentációt elkészíttettük. A 
terv alapján megoldódik az 
akadálymentesítés, elbon-
tásra kerül az étkező épüle-
te és megépül az aula.  Az 
emeleten tetőtér beépítéssel 
tantermek alakíthatók ki.

A fenti törekvésekből is 
látszik, hogy az iskola meg-
tartása továbbra is az egyik 
legfontosabb célja a képvi-
selő-testületnek.

Az egészségügyi felada-
tok ellátása, tárgyi feltételei 
jelentős mértékben javultak 
az egészségház teljes körű 
felújításával, bővítésével és 
akadálymentesítésével, mely 
9,9 millió forint pályázati tá-
mogatással valósult meg. A 
beruházás értéke 33,7 millió 
forint volt. 

A szelektív hulladékgyűj-
tés népszerűsítése eredmé-
nyes volt. Környezetünk 
védelme érdekében sokan 
élnek a lehetőséggel. A 
meglévő három mellett a 
negyedik hulladékgyűjtő 
sziget is megépült a Petőfi 
Sándor utcában.

Sikerült megszervezni 
azt, hogy az évenkénti lom-
talanításkor az elektronikai 
hulladékot, a gumiabron-
csot, az akkumulátort kü-
lön gyűjtsük, és ne kerüljön 
pénzbe ennek az elszállítá-
sa. Kidolgoztuk a veszélyes 
hulladékok, az étolaj, vala-
mint a száraz elemek folya-
matos gyűjtését és elszállí-
tását.

Hiába fordítottunk ki-
emelt figyelmet az illegá-
lis lerakóhelyek lehetőség 
szerinti fokozatos felszá-
molására, illetve a további 
illegális hulladéklerakások 
megakadályozására, sajnos 
itt csak részsikereket értünk 
el. A folyamatos rendőri je-
lenléttől, a kamerarendszer 
további bővítésétől és az 
emberek környezettudatos 
viselkedésétől várhatunk 
előrelépést ezen a téren. 

A gazdasági programban 
tervként nem szerepelt a 
komposztálás bevezetése 
a településen, azonban pá-
lyázaton sikerült 8,6 millió 
forintot nyernünk. Önerő-
ként a beruházás 10 száza-
lékát kellett biztosítanunk. 
A program keretében 300 
komposztáló ládát és négy 
aprítógépet vásároltunk. A 
község lakosságának jelen-
tős része fogékony volt erre 
a projektre, a ládák nagy ré-
szét kiosztottuk a háztartá-
sokban. 

A település rendezési 
tervének megfelelően az új 
sportcentrum kialakításá-
hoz vezető első lépéseket 
megtettük, azonban egyik 
területen sem sikerült meg-
egyezni az ingatlantulajdo-
nosokkal. 

A jelenlegi sportpályát al-
kalmassá tettük futballmér-
kőzések lebonyolítására.

A gazdasági program 
végrehajtásának értékelése 
alapján úgy érzem, hogy az 
abban foglalt célkitűzése-
ket szinte teljes egészében 
megvalósítottuk. Megkö-
szönöm a képviselő-testü-
let munkáját, hiszen a fel-
sorolt eredményeket csak 
közös akarattal lehetett el-
érni. Köszönöm, hogy azt 
a bizonyos szekeret együtt, 
közösen, és ami a legfon-
tosabb, egy irányba húz-
tuk. Mindezt köszönöm a 
hivatal dolgozóinak, a civil 
szervezeteknek, a baráti kö-
röknek, a vállalkozásoknak 
és minden vámosi lakosnak, 
aki egy kicsit is hozzátett 
Nemesvámos elmúlt négy 
évének sikeréhez, eredmé-
nyéhez.

Sári Lajos
polgármester 
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Idén is megrendezték 
a faluban a képző- és 
iparművészeti tábort, 
amelyet immár 13. éve 
Sáska Tibor festőmű-
vész vezet.

- A felnőttek mellett 
vannak itt testvér telepü-
lésünkről, Tusnádról ér-
kezett diákok is, akiknek a 
tábor elején megmutattam 
az eszközöket és az anya-
gokat, majd elkezdték saját 
elképzeléseik megvalósítá-
sát - mondja a Holló- és 
Dulity-díjas festőművész. 
- A gyerekek főleg akrillal 
dolgoztak, de megismer-
ték a többi technikát is. 
Kedvenc témájuk a nap-
lemente volt, talán a szép 
látvány ragadta meg őket. 
Egy nap általában két alko-
tást készítettek, amelyekről 
mindig véleményt mond-
tam, felhívtam a figyelmü-
ket, hogy mit kellett volna 
másképpen megoldani. Az 
egész napos elfoglaltság-
ba belefért náluk a játék, 
a kikapcsolódás, hiszen 
ők nem úgy terhelhetők, 
ahogy a felnőttek. Prog-
ramjuk között szerepelt 
strandolás, hajókirándu-
lás a Balatonon, de együtt 
dolgoztak a nagyokkal a 
tihanyi strandon is. Igaz, 
ők többet voltak a vízben, 
mint a rajztábla mögött… 
Mindenesetre ügyesek, 
fogékonyak, még bárki le-
het belőlük, ha lesz elég 
szorgalmuk. Van, aki nem 
először vesz részt a tábo-
romban. 

Sáska Tibor elmond-
ta, a huszonkét felnőtt az 
ország különböző helyé-
ről érkezett, akik a Fati-
ma vendégházban kaptak 
szállást tíz napra. A teljes 
ellátással együtt mindössze 
csak 25 ezer forintot fizet-
tek, ugyanis 250 ezer, illet-
ve 30 ezer forinttal támo-
gatták az önkormányzatok 
a tábort. 

A felnőttek persze nem 
kezdők, volt közöttük, aki 
ezt a „szakmát” tanítja, 
mások munkájuk mellett 

- mint egykoron Sáska Ti-
bor - élnek a képzőművé-
szetnek. A tábor érdekes-
sége, hogy az egyetemen 
színdinamikát oktató Réti 
Kamilla a tábor lakóinak 
különleges technikát muta-
tott be. Az alkotók zömé-
ben tájelvű festők, de volt, 
aki a nonfiguratív alkotáso-
kat helyezte előtérbe. Min-
denkit megkapott ennek a 
tájnak és a Balatonnak a 
szépsége, varázsa, így hát 
nagyon tetszetős művek 

születtek tíz nap alatt. 
- Diákjaim a vámosi 

családoknál laknak, akik 
nagy szeretettel gondos-
kodtak róluk - ezt már a 
tusnádi tanítónő, Korodi 
Edit Mária tette hozzá, aki 
megemlítette, hogy náluk 
télen akár mínusz 32 fokot 
is mérnek, nyáron pedig 
felfut a hőmérő higany-
szála 30 fokra is.  - Nálunk 
az iskolában nincs külön 
képzőművészeti szakkör, 
viszont, aki a festészet 

iránt vonzódott, lehető-
séget adtunk neki, hogy 
eljöjjön Nemesvámosra. 
Több diákot is elhoztunk 
volna, csakhogy a csalá-
dok - az általános megszo-
rítások miatt - nem állnak 
jól anyagilag. Nem tudtak 
adni költőpénzt, s új ru-
hára sem telik. Talán majd 
két év múlva minden jobb 
lesz. Jövőre mi fogadjuk a 
vámosi diákokat.

Festők nyári alkotótábora 

Sáska Tibor sokat segített a diákoknak

Egy vámosi tanyát festett meg a székesfehérvári Karóczkay Ottó 
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Újabb négy év telt el. 
Október 3-án a települé-
sek választópolgárai ismét 
felkeresik a szavazóhelyi-
ségeket, hogy polgármes-
tert, helyi önkormányzati 
képviselőket és megyei  
közgyűlési tagokat válasz-
szanak. 

Veszprémfajszon, pedig 
mindezeken túl, második al-
kalommal német kisebbségi 
önkormányzati képviselőkre 
is voksolnak mindazok a vá-
lasztópolgárok, akik kérték 
a német kisebbségi választói 
névjegyzékbe történő felvé-
telüket. 

A szavazással kapcsolatos 
fontosabb tudnivalók:

A szavazás reggel 6 órá-

tól 19 óráig tart. Szavaz-
ni személyesen, a kijelölt 
szavazóhelyiségben lehet. 
Nemesvámoson az 1. szá-
mú szavazókör a közösségi 
házban (Kossuth u. 43.), a 2. 
számú szavazókör a polgár-
mesteri hivatal házasságkö-
tő termében (Fészek u. 7.) 
működik. Veszprémfajszon 
polgármesterre, illetve tele-
pülési képviselőkre a kultúr-
házban adhatják le voksukat 
a választópolgárok, míg a 
német kisebbségi képviselő-
választást lebonyolító szava-
zatszámláló bizottság az ön-
kormányzati hivatalban (Fő 
u. 57.) látja el munkáját. 

Szavazni a személyazo-
nosság és a lakcím megálla-
pítására alkalmas érvényes 
okmányok bemutatásával 
lehet. A személyazonosság 
más módon történő igazolá-
sa (pl. személyes ismertségre 
való hivatkozással, érvényte-
len igazolvány bemutatásá-
val) a vonatkozó jogszabály 
alapján nem fogadható el. 
Érvényes okmányok hiá-
nyában a szavazatszámláló 
bizottság nem adhat lehető-
séget a szavazásra.

Segítség a szavazatszámlá-
ló bizottságnak, ha a válasz-
tópolgár a választásról szóló, 
részére már korábban meg-
küldött értesítőt magával 
hozza. Ezen az iraton szere-

pel ugyanis a választópolgár 
névjegyzékben lévő sorszá-
ma. Az értesítőn többek kö-
zött a szavazóhelyiség címe 
és más fontos tudnivalók is 
megtalálhatók. Az értesítő 
bemutatása azonban nem 
feltétele a szavazásnak. 

A választópolgár három 
szavazólapot kap kézhez. 
(Kivétel a veszprémfajszi né-
met kisebbségi szavazókör, 
ahol értelemszerűen egyet-
len szavazólapon történik a 
szavazás.) Külön szavazólap 
szolgál a polgármester, a te-
lepülési képviselők, továbbá 
a megyei közgyűlési tagok 
választására. 

A települési képviselők 
választására szolgáló sza-
vazólap kivételével a többi 
szavazólapon egy jelöltre, il-
letve listára lehet érvényesen 
szavazni a jelölt vagy a jelölő 
szervezet neve melletti vagy 
feletti körben elhelyezett két 
egymást metsző vonallal. 

A települési  képvise-
lő - j e lö l t ek  vá l a sz t á sá -
ra szolgáló szavazólapon 
legfeljebb annyi jelöltre 
lehet szavazni, ahány tag-
ja lesz a képviselő-testület-
nek. (Nemesvámoson 6, 
Veszprémfajszon 4 képvise-
lő kerül be a testületbe.) A 
szavazat akkor is érvényes, 
ha ennél kevesebb jelöltre 
adja le voksát a polgár.

Veszprémfajszon a német 
kisebbségi képviselő-jelöltek 
választására szolgáló szava-
zólapon érvényesen szavaz-
ni legfeljebb 4 jelöltre lehet. 
(A kisebbségi önkormányza-
ti képviselők száma ugyanis 
a törvény szerint 4 fő.)

A mozgásában gátolt vá-
lasztópolgárt – igény esetén 
– a szavazatszámláló bizott-
ság két tagja mozgóurná-
val felkeresi. A bizottságok 
a választópolgár kérésére 
megmagyarázzák a szavazás 
módját. Aki a szavazólap 
kitöltését elrontotta, helyet-
te egy alkalommal újat kér-
het. Erre a szavazólapnak az 

urnába helyezése előtt van 
mód. 

A választás a polgármes-
ter, a települési képviselők 
és a megyei közgyűlési tagok 
választását illetően egyfor-
dulós, nincs sem érvényes-
ségi, sem eredményességi 
küszöb. Polgármester az 
lesz, aki a jelöltek közül a 
legtöbb érvényes szavaza-
tot kapta. Települési kép-
viselő Nemesvámoson a 
jelöltek közül az a 6 fő, 
Veszprémfajszon az a 4 fő 
lesz, akik sorrendben a leg-
több érvényes szavazatot 
kapták. 

 
Veszprémfajszon a német 

kisebbségi választás ered-
ménytelen, ha négynél ke-
vesebb jelölt kap érvényes 
szavazatot. Képviselő az a 4 
jelölt lesz, aki a legtöbb sza-
vazatot kapta. 

 Kisebbségi  je löl tek: 
Baumgar tner Ferencné, 
Baumgartner Péter, Fertig 
József, Fertig Józsefné, Kiss 
Józsefné, Kissné Kövi Rózsa 
és Linczmajer Józsefné.

Tájékoztatom a válasz-
tópolgárokat, hogy a he-
ly i  választás i  bizottság 
Nemesvámoson 3 polgár-
mester-jelöltet és 14 képvise-
lő-jelöltet, Veszprémfajszon 
5 polgármester-jelöltet és 10 
képviselő-jelöltet, illetve 7 
német kisebbségi képviselő-
jelöltet vett nyilvántartásba. 
(Az erre igényt tartó polgár-
mester- és önkormányzati 
képviselő-jelöltek rövid be-
mutatkozó írását a Községi 
Híradó további oldalain ol-
vashatják.)

A megyei közgyűlés tag-
jainak választására szolgáló 
szavazólapon 3 jelölő szer-
vezet (FIDESZ-KDNP, 
JOBBIK Magyarországért 
Mozgalom, MSZP) által állí-
tott lista egyikére lehet érvé-
nyesen szavazni. 

Kérem Önöket, éljenek 
választójogukkal!  

Sári Judit
 helyi választási iroda 

vezetője

HoGyan kell válaSztanunk?
Csak érvényes okmányokat fogad el a számláló bizottság  

Tavasszal országgyűlési képviselőket választottak Fajszon is
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nemeSvámoSi polGármeSterjelöltek
Kövesi Sándor
független polgármesterjelölt
52 éves vagyok , nős, 16 éve gyakorlom a képviselői hivatást, nyolc éve alpolgármesterként 

segítem az önkormányzat működését. Születésemtől a településen élem mindennapjaimat, is-
merem az emberek lelkes odaadását, önzetlenségét, összefogni vágyását. Foglalkozásom révén 
20 éves biztosítási tanácsadói, valamint banki tapasztalatokkal rendelkezem. Azt szeretném, ha 
Nemesvámoson mosolygós emberek élhetnének! Tudom, ehhez felszerelt óvoda, iskola, tisz-
ta, virágos terek, jó minőségű utak kellenek. Akad még tennivalónk, de fontos feladatomnak 
tartom, hogy azt a fejlődést, ami Vámoson elindult, továbbvigyem, vigyázva arra, hogy meg-
őrizzem a település falusias jellegét! El kell készíttetnünk egy modern faluközpont terveit és 
lépéseket kell tennünk megvalósításának érdekében! Az utak minőségét tovább kell javítanunk, 
óvodánkat, iskolánkat tovább kell bővítenünk! Meg kell valósítanunk egy korszerű sportpálya 
építését, valamint tovább kell segítenünk a község dinamikus fejlődését az ifjúsági tevékenysé-
gek, a közművelődés és az egészségügy terén! Büszke vagyok, hogy itt élhetek olyan emberek 
között, akik ismerik múltamat, jelenemet, és szeretném a jövőnket olyanná formálni, hogy ez a 
falu olyan élhető településsé váljon, ahol minden felnőtt és gyerek megtalálja boldogulását, és 
békességben élhet!

Közös terveink megvalósítása érdekében kérem, hogy támogassanak szavazataikkal! 

Sári Lajos
független polgármesterjelölt 
1956-ban születtem Nemesvámoson. Nős vagyok, két felnőtt fiam van. Az általános iskolát 

helyben, a középiskolát Győrben, felsőfokú tanulmányaimat a BME Gépészmérnöki Karán vé-
geztem. Gépészmérnökként 25 évig dolgoztam a Robixnál és a Csatári Plast Kft.-nél.

1990-ben a Református Egyház presbitériumának kérésére indultam képviselőnek. 16 évig 
voltam képviselő és alpolgármester, majd 2006-ban polgármesternek választottak. 

Az elmúlt négy évben sikerült a község vagyonát tovább növelni, hitelállományát csökkenteni. 
A gazdasági programban leírt feladatokat szinte teljes mértékben megvalósítottuk. Folyamatos 
a vízvezetékek cseréje, valamint az útépítés. Megtörtént az orvosi rendelő teljes, az óvoda belső 
felújítása. Új játszóteret adtunk át, székely kaput, az 56-os hősök tiszteletére kopjafát avattunk. 
A 800 éves évfordulóra páratlan emlékművel gazdagodott a község. Készen van az iskola és az 
óvoda bővítésének terve, továbbá a Pap, a Kapsa és a környékbeli utcák építési tervei. Bevezet-
tük a szelektív hulladékgyűjtést és a komposztálást.

Ami elmaradt, de fontos: az új művelődési ház tervezése és új sportpálya kialakítása. 
Számomra legfontosabb, hogy az a fejlődési folyamat, amely Vámoson 20 évvel ezelőtt meg-

indult, tovább folytatódjon.  Épüljenek új utak, fejlesszük tovább az intézményeket, szépüljenek 
a közterületek. Célom az, hogy megfeleljek ennek a kihívásnak: Nemesvámos XXI. századi 
arculatát alakítsuk Önökkel együtt! 

Ehhez szükségem van mindenekelőtt az Önök bizalmára, támogatására és a faluért tenni 
akaró képviselő-testületre. 

Sövényházi Balázs 
független polgármesterjelölt 
 Születésemtől kezdve, azaz 30 éve Nemesvámoson élek, egy négy éves kislány édesapja 

vagyok. Tíz éve gazdasági, pénzügyi és számviteli területen dolgozom. Fiatal korom ellenére 
képviselőként és a pénzügyi bizottság elnökeként már 4 éve állok a falu szolgálatában. Számos 
civil szervezet közösségi munkájában részt veszek. Mindez hozzájárult tapasztalataim meg-
szerzéséhez, valamint kapcsolati rendszerem kiépítéséhez, melyeket a falu folyamatos fejlődése 
során kívánok kamatoztatni. Vámosiként a közösségi és a kulturális programokban aktívan részt 
veszek, a falu életét érintő sikerek elérésében és a problémák megoldásában önkormányzati 
képviselőként is közbenjárok. Az önkormányzat működési rendszerét, lehetőségeit és korlátait 
egyaránt ismerem. Polgármesterként programom alapjai adottak Nemesvámos fejlődéséhez. 
Programom a finanszírozási lehetőségek mentén két részre osztható: európai uniós és a köz-
ponti költségvetés által kiírt pályázatokból, valamint önkormányzati forrásból megvalósítható 
fejlesztések, beruházások. Így a tradicionális értékek, a hagyományok megőrzésével, a jelen-
kor igényeinek megfelelő, jövőorientált, minden korosztály számára élhető közösség jön létre. 
Környezet-tudatosság; háztáji gazdálkodás; ifjúságnevelés-fejlesztés; egészséges közétkeztetés; 
információs csatornák megnyitása, meglévők kibővítése; idősgondozás (mentális és közösségi 
támogató megoldások); lakossági-vállalkozói- önkormányzati partnerség. Címszavak, melyek 
mentén közös gondolkodásra és munkára hívom Nemesvámos lakosait!
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nemeSvámoSi képviSelőjelöltek
Csizmadia Gábor
független jelölt

21 éves vagyok, szüleimmel és 
nővéremmel ,  Kr i sz t ináva l  é l ek 
Nemesvámoson. Évek óta aktív szerep-
lője vagyok a vámosi közéletnek. Szá-
mos rendezvény szervezésében és lebo-
nyolításában vettem részt, kellő rálátást 
nyerve ezzel a helyi közösségi életre. 
Egy fiatalos lendülettel rendelkező, de a 
falusi értékeket szem előtt tartó, nyitott 
önkormányzat megteremtésére törek-
szem, ahol ésszerű megoldásokkal, költ-
ségtakarékosan és határozottan építjük 
tovább településünket a vámosi embe-
rek érdekeit tartva a szemünk előtt.

Csizmadia Istvánné
független jelölt

1953-ban születtem, 1954-ben gyer-
mekbénulást kaptam, azóta mozgás-
sérült vagyok. Családommal 1953 óta 
Nemesvámoson élek. A Mozgássérül-
tek Országos Egyesülete tagjaként a te-
lepülésen szervezem az egyesületi prog-
ramokat, lakás átalakítási ügyintézőként 
több mozgássérült társamnak tudtam 
segíteni nehéz helyzetében. Az elmúlt 
négy évben a szociális bizottság munká-
jában aktívan vettem részt. Képviselő-
ként továbbra is sorstársaim és a rászo-
ruló lakótársaim megsegítése a célom.  

Illésfalvi József  László
független jelölt

Nős vagyok, két fiúgyermekem van. 
Születésemtől a faluban élek. 12 éve 
vagyok az Önök képviselője. A jövőre 
vonatkozó terveim: a Pap I., a József  A. 
és az Ady E. utcák teljes, illetve részle-
ges felújítása. Sportcentrum kialakítása. 
Temetőben utak és világítás kiépítése. 
Ifjúsági klub új helyszínen történő létre-
hozása. Nemesvámosi vállalkozók ön-
kormányzati beruházásokban való fog-
lalkoztatása. Elképzeléseimet az Önök 
bizalmával, az Önök javára valósítanám 
meg. Közösen Nemesvámosért!

Kemes Szabolcs
független jelölt

29 éves vagyok. 2005-ben végeztem 
Mosonmagyaróváron az egyetemen. Pá-
rommal együtt élünk Nemesvámoson. 
Gyermekünk még nincs, de nagyon sze-
retnénk. Keresztény-konzervatív gon-
dolkodású vagyok, ezért képviselőként 
szeretném elérni, hogy településünk 
egy olyan innovatív hely legyen, ahol a 
munkalehetőség, az iskola, a szórakozás 
és a kikapcsolódás, a történelmi múlt és 
a környezetvédelem együtt fejlődve, de 
mégis csendes, nyugodt falusias légkört 
alkosson. Kiemelkedő fontosságúnak 
tartom a pályázati lehetőségek kihasz-
nálását.

Marosi István
független jelölt

55 éves vagyok, születésemtől 
Nemesvámoson élek. Nős vagyok, há-
rom gyermekem van. Foglalkozásom 
épület- és bútorasztalos mester. 1989 
óta egyéni vállalkozóként dolgozom. 
Négy éve tagja vagyok a sport- és kul-
turális bizottságnak. Mindig igyekeztem 
részt venni a közösségi életben, első-
sorban a bizottság által is támogatott 
területeken. Ezeket azért is fontosnak 
tartom, mert mind a kulturális, mind a 
sportéletnek komoly közösségformáló 
szerepe van. Továbbra is ezért szeret-
nék dolgozni!

Mustos István
független jelölt

1 9 6 8 - b a n  s z ü l e t t e m ,  a z ó t a 
Nemesvámoson lakom. Feleségemmel 
két fiú gyermekünket neveljük. A helyi 
Bajnok Diák Sportegyesület elnök-he-
lyetteseként és a Zenebarátok Klubjá-
nak vezetőjeként a sport és a kulturális 
élet fejlődését szeretném segíteni. Lehe-
tőségeket keresni az ezekhez tartozó új 
intézmények megépítéséhez. Nagyobb 
hangsúlyt helyeznék az önkormányzat 
és a helyi vállalkozások közötti jobb 
kapcsolattartás kialakítására. 

Legfőbb célom, hogy az itt lakók ge-
nerációtól függetlenül igazi otthonuk-
nak érezzék falunkat!
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nemeSvámoSi képviSelőjelöltek
Nagy Gábor
független jelölt

48 éves, nemesvámosi születésű la-
kos vagyok. Családi állapotom nős, há-
rom gyermekem van. Szakmám szerint 
hentes vagyok, jelenleg egy vállalkozást 
vezetek társammal, amelyben állatte-
nyésztéssel és mezőgazdasággal fog-
lalkozunk. Célom a falu fejlődésének 
segítése, a döntések legjobb tudásom 
szerinti elbírálása, és az itt élő emberek 
egymás mellett való nyugodt életének 
biztosítása. Aktívan részt kívánok venni 
a vámosi rendezvények szervezésében, 
lebonyolításában, ahogy az elmúlt évek 
folyamán is tettem.

Néninger József
független jelölt

Csa l ádommal  1981  ó ta  é l ek 
Nemesvámoson.  Fő feladatomnak tar-
tom a hagyományok tisztes őrzését, és 
a hungarikumok mellett  a modern kor 
lehetőségeivel szeretném falunk életét 
színesíteni. Célom, hogy a közösség egy 
olyan falut tudhasson magáénak, mely-
ben idős és fiatal egyaránt megtalálja 
számításait.   A civil szférában folya-
matosan segítem településünk rendez-
vényeit színvonalasabbá tenni. Kérem, 
engedje meg, hogy képviselőként is 
folytathassam a munkámat a falu még 
eredményesebb, szebb jövője érdeké-
ben. 

Dr. Németh József
független jelölt

Lassan négy évtizedes nemesvámosi 
lakosként hiszem azt, hogy még ér-
demben tudom képviselni azokat az 
embereket, akikkel együtt éltem, akiket 
születésük óta figyelemmel kísérhettem, 
akikkel együtt öregedtem meg, és akik 
beköltözésükkel vámosiak lettek. Ha 
úgy gondolják, hogy érdemes vagyok 
bizalmukra, kérem, támogassanak sza-
vazatukkal!

Suller Tamás Béla 
független jelölt

40 éves, immár 23 éve vámosi lakos, 
három gyermekes családapa vagyok. 
Önkormányzati képviselőként kiemel-
ten fontosnak tartom az önkormányza-
ti beruházásokba a vámosi vállalkozók 
minél szélesebb körű bevonását. Támo-
gatom a megkezdett közmunkaprog-
ramot, de a Falugondnokság munkáját 
szeretném hatékonyabbá és szervezet-
tebbé tenni. A képviselői munkát nem-
csak a testületi üléseken képzelem el, 
hanem heti több alkalommal egyeztetve 
a képviselőtársakkal és az általam kép-
viseltekkel.

Takács Attila
független jelölt

45 éves, nős, három gyermek édesap-
ja, nemesvámosi lakos vagyok. Egyéni 
vállalkozóként dolgozom. Az Egész-
séges Gyermekélet Alapítvány és a 
Vadhajtás Ifjúsági és Sport Egyesület 
alapítója vagyok, judo edzőként tevé-
kenykedem. 2002 óta önkormányzati 
képviselőként dolgozom. Továbbra is 
a közösségi élet szervezésében vállalt 
munkámat kívánom folytatni. Célom 
elősegíteni a gyermekek, az ifjú fel-
nőttek egészséges életmódra nevelését 
sportolással, a természetes falusi élet-
mód megszerettetésével és a judo sport 
oktatásával.  

Tóth Zoltán
Fidesz-KNDP jelölt 

Születésemtől fogva, 43 éve élek 
Nemesvámoson. Nős, és egy gyermek 
édesapja vagyok. Az előző ciklusban a 
szociális bizottság tagjaként tevékeny-
kedtem. Úgy gondolom, még maradt 
tennivaló bőven. Például az egészség 
jegyében a tömegsport lehetőségeinek 
kiszélesítése, gondolok itt kosárlabda-
pályára, kézi- és futballpályára. Dönté-
seimmel tovább szeretném növelni fa-
lunk értékeit a Fidesz-KDNP színeiben 
indulva.

Kövesi Sándor
független jelölt

Sövényházi Balázs
független jelölt
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Nyáron, július 4-én kicsit rendhagyó módon, vasárnap ke-
rült megrendezésre az V. Amatőr Szabadtéri Röplabda Kupa 
a községünkben. 

Az időjárás az idén kegyeibe fogadta a versenyző csapatokat. 
A kánikulai meleg szinte felforrósította a homokot a talpak alatt, 
evvel is pluszmozgásra kényszerítve a játékosokat. Az öt csapat 
körmérkőzést játszva, erőnlétükön felül jó hangulatban küzdött 
egymással. A szoros mérkőzések erősítették a verseny színvona-
lát, jól példázva a résztvevők küzdeni akarását. Az egész napos 
program, amely a röplabdasport népszerűsítéséért és a kellemes 
sportos szabadidő eltöltéséért szerveződött, mint mindig, most is 
nagy sikerrel zárult. 

A következő eredmények születtek: 1. Csodaturmix, 2. Csoki 
puding, 3. Öreglányok, 4. Tompika kekszet főz, 5. Bikicsunáj.

A legjobb játékos a csapatok szavazatai alapján Aradi Szabina és 
Zömbik Attila lett.

A röplabda szakosztály szponzorainak köszönhetően (Perger és 
Társai KFT, Csopak, Dokumentum Center, Veszprém, Musti BT, 
Ajka) a verseny végén senki sem távozott üres kézzel.

A csapattagoknak külön köszönet az aktív részvételért és a ki-
emelkedően sportszerű játékért! A kedves szurkolóknak pedig a 
hangos bíztatásért!

Mustos István 
edző

Leányok figyelmébe: aki szeretné kipróbálni ezt a kitűnő labdajátékot, az 
jelentkezhet a szeptember elkezdődött edzéseinkre!

Információ: www.nemesvamos.hu  röplabda

Röplabda, a népszeRű labdajáték

A Csodaturmix végzett az első helyen

 Igencsak mozgalmas 
volt az élet ezen a nyáron 
is a Takács-tanyán, ahol 
egymást követték a sport-
táborok. 

A vakáció első hetében 
bentlakásos edzőtáboron 
vettek részt a nemesvámosi, 
veszprémi és a környező 
települések judosai. Itt a fő 
hangsúlyt a sportági technika 
tanulására és csiszolására he-
lyezték, ezekből a tábor vé-
gén vizsgáztak is a gyerekek. 
Ezután napközis judo tábor 
következett, amin a fiatalabb 
korosztály fejlesztette képes-
ségeit. Mindkét alkalommal 
30-an sportoltak. Július vé-
gén Károlyi Gábor edző elő-
ször tartott ninja tábort.

Persze, év közben is nagy 
a hajtás. Takács Attila, a Vad-
hajtás sportegyesület judo 
szakosztályának edzője heti 
háromszor tart edzéseket az 
óvodásoktól a felnőtt kor-
osztályig.  A sportegyesület 
január végén a nemesvámosi 

sportcsarnokban rendezett 
megyei diákolimpiát, ahol 
a vámosi fiatalok sok szép 
eredményt értek el. Ezt kö-
vette a Veszprémben meg-
rendezett Észak-dunántú-
li régiós rangsorverseny, 
ahol szintén jeleskedtek a 
nemesvámosi judokák. A 
versenyen helyezéseket ért 

el: Csőgör Boglárka, Csőgör 
Csenge, Czakó Balázs, Kán-
tor Katalin, Linczmajer Eni-
kő, Farkas Lili, Farkas Sza-
bolcs, Papp Ferenc, Papp 
Julianna, Patkó Botond, 
Bardon Szilárd, Szoboszlai 
Kristóf, Szoboszlai Soma, 
Szoboszlai Dániel, Takács 
Boglárka, Takács Regő.

Meg kell említeni, hogy 
nyáron itt rendezték a má-
sodik református tábort 
gyerekeknek Molnár Csaba 
református lelkész vezeté-
sével. Májusban egynapos 
rovásírás-tábort tartottak a 
tanyán. 

A falunapon is megmutatták tehetségüket a fiatalok

edzőtáborozó cSelGáncSozók
a megyei diákolimpián szép sikeReket éRtek el a fiatalok 
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veSzprémfajSzi polGármeSterjelöltek

Eigner Ferenc
független polgármesterjelölt 
1981 óta egyéni vállalkozóként önállóan igazgatom magam és családom 

életét.1993 óta felépítettünk egy jól működő mezőgazdasági vállalkozást. 
Felelősségteljes döntéseimmel családomat és a vállalkozást is sikeresen irá-
nyítom. 12 éve képviselőként részt veszek a falu életében. Ennek is köszön-
hetően mostanra már kellő rálátásom van a feladatokra. Úgy érzem, hogy 
polgármesterként többet tudnék tenni a falu fejlődése érdekében. Fontos-
nak tartom a település vonzóbbá tételét, mind a helyi lakosok, a fiatal csa-
ládalapítók, a vállalkozók, mind a turisták igényeinek figyelembe vételével. 
Megválasztásom esetén tevékenységemet a fenti irányok határoznák meg.

Fertig József  
független polgármesterjelölt 
Születésem óta Veszprémfajszon élek, 42 éves vagyok, nős. Két felnőtt gyermekemmel, 12 éves nevelt 

fiammal és édesanyámmal élünk együtt. 2002-2006 között már tevékenyen részt vettem az akkori képvise-
lő-testületben. Az elmúlt években folyamatosan nyomon követtem a falu életét, fejlődését. Próbáltam ki-
venni a részem programszervezésekből, társadalmi munkákból. A jövőben fontosnak tartom szülőfalum 
bővítését, a közélet harmonikusabbá tételét, a különböző szervezetek közös munkáit az önkormányzattal. 
Próbálom majd az itt élő fiatalokat bevonni társadalmi életünk alakításába. Szeretném, ha a falu összképe 
olyan irányba fejlődne tovább, hogy az itt élők igényeihez illeszkedjen, és büszkék lehessünk rá!

Kérem, támogassanak szavazatukkal!

Rafael István
független polgármesterjelölt 
 Azzal a tiszteletteljes kéréssel fordulok Önökhöz, hogy az október 3-ai helyhatósági választáson sza-

vazzanak rám, hogy az elmúlt nyolc évben elkezdett aktív tevékenységem (képviselőként, majd alpol-
gármesterként) tovább folytathassam polgármesterként. Továbbá kérem Önöket, hogy tiszteljék meg 
bizalmukkal az új agilis fiatal képviselő-jelölteket. Adjunk lehetőséget egy szerethetőbb, élhetőbb település 
kialakítására! 

Kiss József
független polgármesterjelölt 
 53 éves veszprémfajszi lakos vagyok. Családi állapotom nős, két felnőtt 

gyermek édesapja vagyok. Egyéni vállalkozóként dolgozom az építőipar-
ban. Célok:  Elsősorban az iskola és az óvoda életének segítésére szeretnék 
összpontosítani! Arra törekednék, hogy az önkormányzat és az intézmé-
nyek között jó kapcsolat alakuljon ki! Fontosnak tartom a kisebbségi önkor-
mányzattal, egyházközséggel, illetve a Veszprémfajszért Egyesülettel való 
együtt gondolkodást, a község gyarapodása, fejlődése érdekében! Számítok 
a vadászok és a gazdák segítségére környezetünk védelmében.  Folyamatban 
lévő munkák felmérése és véghezvitele. Mit szeretnék? Bevonni és felkészí-
teni a fiatalokat községünk életének irányításába! Mit nem akarok? Látvány 
tavat, légvárakat! Kérem, támogassanak szavazatukkal!

Csiba József  László
független polgármesterjelölt 
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Eigner Ferenc - független jelölt 
1960-ban születtem Veszprémfajszon, azóta is itt élek. Feleségemmel négy gyermeket neveltünk fel, és 

most várjuk a második unokánkat. Mindig közösségi embernek tartottam magam, és szívesen részt veszek 
olyan programokban, munkákban, melyek a falu bővülését és fejlődését segítik elő. Ennek érdekében a 
társadalmi munkáktól sem riadok vissza. Képviselőként szeretnék egy olyan testület tagja lenni, amely 
képes építően együttműködni a falu előremenetele érdekében.

Cseh Roland - független jelölt
Csomai Attila Miklós - független jelölt
Fertig János - független jelölt
Krein Péter József  - független jelölt

Rafael István - független jelölt
Szauer József  - független jelölt
Szöllőskei Krisztián - független jelölt
Vígh István - független jelölt

veSzprémfajSzi képviSelőjelöltek

László György - független jelölt 
Programom röviden: a község költségvetésével arányos tiszteletdíjak meg-

állapítása. Idősbarát település kialakítása, állandó falugondnoki állás létreho-
zása. A faluközpont rekonstrukciója: buszforduló szilárdburkolattal való el-
látása, körkörös parkosítása, pihenő padok elhelyezése, hogy közösségi térré 
válhasson. A Kálvária domb szoborcsoportjának felújítása. A falu környékén 
lévő feszületek rendbetétele. Egységes információs tábla rendszer a falu terü-
letén. Bizalmukat és szavazatukat ehhez a programhoz kérem!

Az elmúlt hónapokban is 
több, közérdeklődésre szá-
mot tartó döntés született 
mindkét településen.

Vámoson arról határoztak 
a képviselők, hogy két köz-
ben (a Kossuth utcai ABC és 
az iskola mellett) kicserélik 
az ivóvízvezetéket, valamit a 
Muskátli utcában kiépítik az 
ivóvízhálózatot. A közbeszer-
zési eljárás nyertese a veszp-
rémi Kazamata-Bau Kft. lett. 
A munkát a cég 19,6 forintért 
végzi el szeptember végéig.

Tájékozódott a testület ar-
ról, hogy a 840/6 helyrajzi 
számú ingatlanon (volt tsz te-
lepen, a Huszárok útja folyta-
tásában, az út jobb oldalán fél 
hektáron) egy cég 418 m2 - es 
hamvasztó üzem létesítését 
tervezi. A tervdokumentáció 
az építéshatóságnál engedé-
lyezési eljárás alatt van. Az 
építtető a tervrajzokat, a mű-
szaki leírást az önkormányzat 
rendelkezésére bocsátotta, az 
megtekinthető a hivatalban. 

A testület döntése szerint 
a Balaton Volán autóbuszai a 
jövőben a tornacsarnok mel-

letti területen parkolhatnak, 
de csak akkor, ha azt vámosi 
lakos vezeti. 

Egymillió forintot szavaz-
tak meg arra a célra, hogy a 
művelődési ház melletti és az 
azzal szemben lévő közterüle-
ten megoldódjon a csapadék 
elvezetése, ugyanis nagyobb 
esőzésekkor veszélybe ke-
rülnek az itt lévő épületek. 
A munkálatokat a helybeli 
Vámos-Vill Kft. nyerte el, aki 
a kivitelezést már el is végezte. 

A képviselő-testület szep-
tember 8-i ülésén döntött ar-
ról, hogy a Kossuth - Fészek 
utcai buszforduló átépítésére, 
a vele szemben lévő buszöböl 
kialakítására, a Fészek utcai 
üzletsor előtti járda kiépíté-
sére, továbbá a kátyúzásra 
10,7 millió forint ellenében a 
veszprémi Hornyák Mélyépí-
tő és Szolgáltató Kft-nek ad 
megbízást. A munkák októ-
ber végéig készülnek el.

A képviselő-testület át-
tekintette az önkormányzat 
2010. évi költségvetése vég-
rehajtásáról szóló beszámo-
lót. Megállapította, hogy a 

beszámoló a képviselő-testü-
let döntéseit tükrözi vissza. 
Sajnos az iparűzési adóbevé-
tel a tervezett alatt maradt a 
vállalkozások árbevételének 
visszaesése miatt. Szerencsére 
ez a tény a gazdálkodás során 
problémát nem okozott, mi-
vel gondolva erre, februárban 
a költségvetésben jelentős 
mértékű (110 milliós) tartalé-
kot hagyott jóvá a testület.  

Ezt követően a polgármes-
ter előterjesztésében a képvi-
selők áttekintették a 2006-ban 
a négy évre vonatkozóan jó-
váhagyott gazdasági program 
végrehajtásáról készített be-
számolót, melyet egyhangúlag 
elfogadtak. A beszámoló a 
www.nemesvamos.hu interne-
tes portálon megtalálható és 
a „Számvetés az elmúlt négy 
évről” című cikkben részlete-
sen olvasható.

Idén is csatlakozik az ön-
kormányzat a felsőoktatási 
ösztöndíj-pályázati rendszer-
hez, vagyis a szociálisan rászo-
ruló, felsőoktatásban résztve-
vő helyi fiatalok ösztöndíjban 
részesülnek. A pályázati fel-

hívás szintén megtalálható az 
önkormányzat honlapján.

Támogatták a képviselők 
az ifjúsági klub létrejöttét. 
A művelődési ház kistermét 
bocsátják a fiatalok rendelke-
zésére, továbbá biztosítják az 
internet hozzáférést is részük-
re.  

Döntöttek arról is, hogy az 
elmúlt évivel azonos mérté-
kű támogatásban részesítik a 
helyi egyházakat segítve ezzel 
működésüket. 

A veszprémfajszi testületi 
ülésen arról döntöttek a kép-
viselők, hogy a Fő utca 39. 
szám előtt kiszélesítik az átjá-
rót az állami közút és szerviz 
út között. A munkálatokkal 
a veszprémi Hornyák Kft.-t 
bízták meg 238 ezer forintért. 
A testület utólag hagyta jóvá 
azt, hogy a helyi gyerekek 
után ötezer forintot utalnak 
át a nemesvámosi Reformá-
tus Egyházközségnek, amely 
nyáron hittantábort szerve-
zett. Támogatta a testület az 
iskolakezdésre benyújtott ké-
relmeket is.

cSerélik az ivóvízvezetéket
testületi döntések nemesvámoson és veszpRémfajszon
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A szemerkélő eső ellenére is jó hangulatú, vidám társaságok vettek részt idén is a szüreti felvonuláson. 
Útközben az asszonyok és a lányok a helyi gazdák által felajánlott jóféle borokkal kínálták meg az utcabelieket, akik „kísérő-

nek” pogácsát is kaptak. 
Ez alkalommal is a kisbíró Hajdú Péter „Sáti” volt, aki kis csapatával többször megállította a menetet, hogy táncosai - a 

veszprémi fiatal fúvósok közreműködésével - szórakoztassák a kíváncsiskodókat. A menetben a civil szervezetek tagjai között 
mind több fiatalt lehetett látni, akik bizonyára hosszú távon megőrzik majd ezt a szép hagyományt. Színesítették a rendezvényt 
a nemesvámosi és a Balaton-felvidéki lovas baráti kör fogatai.

Több mint százan gyűltek össze késő délután a művelődési házban, ahol kezdetét vette a szüreti mulatság. Fellépett a Bo-
rostyán Népdalkör, majd műsorral elevenített fel egy lakodalmat „Sáti” a táncosaival. Ezt követően a talpalávalót a Biber Duó 
szolgáltatta vasárnap kora hajnalig. 

látványos szüReti felvonulás
Az asszonyok borral és pogácsával kínálták a falubelieket

Reális a fiatalok szem-
lélete, aminek hitele van 
- mondotta Bálványos 
Huba a falunapot meg-
előző kiállítás megnyitó-
ján a községháza díszter-
mében, amely a Mester és 
Margarétái címet viselte. 

A Munkácsy-díjas fes-
tőművész hozzátette, meg 
kell ismerni a világot, s az 
átalakulásához szükséges 
módszereket. Azzal folytat-
ta, hogy nem túl gyakori az 
országban, hogy a mester 
tanítványai állítanak ki. Ezt 
követően „elmesélte” a kiál-
lítást, azaz bemutatta a képe-
ket értékeik és hiányosságaik 
alapján. A művész leendő 
kollégáinak - Sáska Tibor ta-
nítványainak - kiemelte eré-
nyeit, ugyanakkor egy-egy 
alkotás kapcsán útmutatást 
adott nekik, hogy miképpen 
kellett volna tökéletesebb 
műveket alkotniuk. 

Ezt követően Mustos Ist-
ván, a zenebarátok klubjának 
vezetője ajánlotta a jelen-
levők figyelmébe technikai 
kiállításukat, amely szinte a 

rádiózás kezdetétől nyomon 
követte a technika fejlődé-
sét. Nem tudjuk hol lesz a 
fejlődés vége, mit hoz ezen 
a téren a jövő, mondotta az 
elnök, majd megjegyezte: 
egyesületük öt éve alakult, 
a zene szeretete hozta őket 
össze. Bejelentette, hogy 

képzőművészeti pályázatot 
hirdettek meg Hangok cím-
mel, amelyre rajzzal vagy 
festménnyel lehet pályázni 
november 5.-ig. (Az alkotá-
sokat az iskola igazgatójánál, 
Szokolainé Polyák Tündénél 
kell leadni.) 

A kiállításon fellépett 

Ferencz Orsolya, a Kapos-
vári Csiky Gergely Szín-
ház művésze, Hajas Szilárd 
fuvolaművész és a Bors 
akusztik zenekar, amelyben 
Veres Ádám és Halmosi Gá-
bor játszott.  

meSter éS marGarétái

Bálványos Huba sorra értékelte a festményeket
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Tava l y  j a nu á r b a n 
kezdte meg működését 
a fiókgyógyszertár, az 
általam vezetett veszpré-
mi Bástya Gyógyszertár, 
mint anyagyógyszer-
tár keretében. Az előző 
működtető gazdasági 
és személyi problémák 
miatt jelezte, hogy nem 
tudja, és nem kívánja to-
vább folytatni tevékeny-
ségét. Akkor döntöttem 
úgy, hogy – elsődlegesen 
lokálpatriotizmusból – 
megpróbálom együtt 
vezetni a két gyógyszer-
tárat.

Már akkor is lehetett 
tudni, hogy a település túl 
kicsi, hogy akár egy fiók-
gyógyszertárat is eltartson. 
Persze, többen jogosan 
kérdezhetik: ilyen gyógy-
szerárak mellett, hogy lehet 
veszteséges akár egyetlen 
gyógyszertár? Tény, hogy 
az európai átlaghoz képest 
túl magas az egy főre eső 
gyógyszerfogyasztásunk, 
a magyarországi átlagke-
resethez képest pedig ma-
gas a gyógyszerek ára. De 

ez nem egyenlő a patikai 
haszonnal! A haszon ideá-
lis esetben a beteg által fi-
zetett árnak 10-12%-a, de 
maximum 850 forint! Azaz 
egy ötezer és egy százezer 
forintos gyógyszernél egy-
formán 850 forint a gyógy-
szertári bevétel. S ebből 
a sok kicsi összegből kell 
kitermelni hónapról-hó-
napra, hogy a bérleti-, szá-
mítógépes-, és rezsi díjak, 
adók, meg a munkabérek 
kifizethetők legyenek.

A patikaliberalizáció ha-
tására (szinte csak kizárólag 
a városokban) egyre-másra 
nyíltak az új gyógyszertá-
rak, aminek persze a közel-
ben lakók nyilván örültek, 
de összességében az ellátás 
színvonala nem sokat ja-
vult. Ugyanazon a tortán 
többen osztozunk, kisebb 
az egy gyógyszertárra eső 
forgalom és az esetleges 
nyereség. A fiókgyógy-
szertárat működtető vál-
lalkozás először a kisebb 
forgalmú falusi patikáját 
kénytelen bezárni, hogy a 
városi anyagyógyszertár 

tovább működhessen.
Nemesvámos  sor sa 

ugyanezt mutatja: három 
év alatt  Veszprémben 
nyolc új patika nyílt, mi-
közben a város lélekszáma 
nem változott. A környező 
települések lakosságának jó 
része (aki mobil, vagy akit 
munkája a városhoz köt) 
általában bevásárlásait és 
receptbeváltásait is a vá-
rosban intézi. A csalogató 
patikai akciók, kedvezmé-
nyek további vásárlókat, 
betegeket „vesznek el” a 
falusi patikától. A vesztesé-
gesség szinte törvényszerű.

A másik nagy probléma 
a gyógyszerész-hiány. Hi-
ába van négy egyetem, az 
évente végzettek majd felét 
a gyógyszeripar, a látogatói 
hálózatok szippantják fel. 
A 10% körüli patikaszám-
bővülés és a folyamatos 
nyugdíjazások együtt na-
gyobb igényt jelentenek, 
mint amennyit a frissen 
végzettek pótolni tudná-
nak. Veszprémben a többi 
megyeszékhelyhez képest 
még rosszabb az arány: 

nagyon kevés a helybe-
li gyógyszerész, a legtöbb 
gyógyszertár már most is 
a környező településekből, 
városokból foglalkoztat 
patikánként egy-két gyógy-
szerészt.

Nálam szinte egyszerre 
mondott fel a két beosztott 
gyógyszerész: egyik Ajká-
ra, másik Fejér megyébe 
megy vissza. Pótolni őket 
szinte kilátástalan. Egy em-
ber kétfelé egy időben pe-
dig nem tud dolgozni.

A folyamatos kismérté-
kű anyagi veszteséget ed-
dig is tudtam kezelni. A 
tulajdonosi kör belátta az 
ellátás szükségességét, de 
a személyi problémák or-
vosolásáig nincsen lehető-
ségem tovább működtetni 
a fiókot. Ezért  meg kellett 
lépni az elkerülhetetlen: 
ideiglenes jelleggel, de szü-
netel a nyitva tartás.

dr. Pappné 
dr. Pethe Zsuzsanna
gyógyszertárvezető

miért zárt be a GyóGySzertár? 
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Kikapcsolódásra 
vágyik, szívesen tölte-
ne barátaival egy kelle-
mes délutánt vagy es-
tét? Ebben az esetben 
irány Veszprémfajsz 
és a Borcsi  Sport 
Panzió, ahol  remekül 
lehet relaxálni, feltöl-
tődni akár egy rövid 
délutáni vagy esti ki-
ruccanás alkalmával. 
A falu fő utcáján ta-
lálható panzió kitűnő 
sportolási és szórako-
zási lehetőséget kínál 
minden korosztály-
nak.

 Első osztályú fal-
labda pálya vakolt 
falfelülete biztosítja a 
pörgős, gyors játékot, 
a lengőparkettás küz-
dőtere pedig az ízüle-
teket erősen kímélő, 
egészséges mozgást. 
A squash kitartó já-
tékosai könnyedén 
szabadulhatnak meg 
felesleges kilóiktól, s 

mivel teljes a kikap-
csolódás játék közben, 
stressz feloldásra is 
kiválóan alkalmas. A 
pálya természetes hő-
mérséklete nyáron is 
18 - 19 Celsius-fok.  
Felszerelést is bizto-
sítanak az érdeklődők 
számára, sőt, ha még 
kezdő valaki, megta-
nítják a játék alapjaira. 
A mozgás mellett és 
után - főként ezekben 
a hónapokban - jól-
esik egy kis szaunázás. 
A panzióban finn és 
infra szauna kényez-
teti a vendégeket egy 
elkülönített relaxáló 
résszel. 

A tervezők odafi-
gyeltek a részletekre, 
igényesen alakítottak 
ki minden helyiséget. 
Vonatkozik ez a téli-
kertszerűen berende-
zett sörözőre is, amely 
egyedi stílusának kö-
szönhetően fentről  

látható a fallabda pá-
lya küzdőtere. Kiváló 
helyszíne lehet egy jó 
beszélgetésnek egy 
kellemes csapolt sör 
és a környékben el-
híresült velőspirítós 
mellett, kiegészítve 
egy kis biliárddal. A 
panzió kisebb céges 
rendezvények, baráti, 
családi összejövete-
lek, osztálytalálko-
zók megrendezésére 

is alkalmas. A Borcsi 
panzióban szolid árak, 
színvonalas környe-
zet, minőségi szol-
gáltatás és sportos 
kikapcsolódás várja a 
vendégeket.

További informá-
ciókér t  katt intson 
a weboldalra: www.
borcsipanzio.hu vagy 
érdeklődjön telefo-
non: 30/227-9088
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A nyugdíjas klubunk 
augusztus végén ünnepsé-
get tartott négy házaspár 
tiszteletére. Mustos Imrét 
és feleségét, Simon Lász-
lót és feleségét, Gelencsér 
Dénest és feleségét, Nagy 
Dénest és feleségét ünne-
peltük, akik 50 évet éltek 
le együtt örömben, bánat-
ban, szeretetben. 

Fél évszázad! Elgondol-
kodtató. Aranylakodalom-
nak is mondja a nép. Való-
ban aranyat ér azoknak, akik 
ezt megérik.

A házaspárokat virággal 
és pezsgővel köszöntöt-
tük nagyon sok szeretettel. 
Meleg szavakkal üdvözölte 
őket Sári Lajos polgármester 
és Kövesi Sándor alpolgár-
mester, aki kis műsort adott 
tiszteletükre. Az Életet az 

Éveknek megyei egyesület-
től Takács József  alelnök és 
Czingler Sándor elnökségi 
tag emléklapot és virágot 
nyújtott át az ünnepeltek-
nek. 

Az örömhöz egy kis bánat 
is társult, mivel Gelencsér 

Dénesék nem lehettek jelen, 
ugyanis a férj súlyos beteg 
volt. Őket otthonukban kö-
szöntöttük fel. (Gelencsér 
Dénestől azóta végső búcsút 
vettünk.)

Meglepetés volt a házas-
pároknak a kis ünnepsé-

günk, akik hálájukat fejezték 
ki, hogy nem feledkeztünk 
meg róluk.

Mi,  pedig akik velük 
együtt örültünk, kívántunk 
nekik még sok boldog évet! 

Nagy Ágostonné
klubvezető

fél évSzázad Szeretetben  
HázaspáRokat köszöntöttek a nyugdíjas klubban

borcSi, a SportoS panzió 
nem csak szállóvendégeknek

fallabda 
Szezon-
nyitó!

ez a kupon + 15% ked-
vezményt jelent neked                                     

2010. október 31-iG  
történő felHaSzná-

láS eSetén. a kedvez-
mény nem vonatkozik 

a bérletekre éS a 
Hétközbeni délelőtti 

időSzakra  


